Step by Step

مواضيع اللغة الإنكليزية لطلاب الثالث الثانوي (العلمي والأدبي)

Topics



Step by Step







إعداد المدرس: أحمد العكاري

1. Should motorists who drive too fast in residential areas be banned from driving?

هل يجب منع سائقى السيارات الذين يقودون السيارات بسرعة كبيرة في المناطق السكنية من القيادة؟

Motorists mustn't drive too fast in residential areas. Those drivers are too dangerous that they threaten the safety of many people especially children and old people. I think those motorists should be banned from driving for a period of time. They should also pay a fine so that they stop driving too fast and causing accidents.

In my opinion, banning them from driving is a too hard punishment while suspending them and making them pay some money are the perfect punishments for them.

يجب ألا يقود سائقو السيارات بسرعة كبيرة في المناطق السكنية. هؤلاء السائقون يشكلون خطورة كبيرة لدرجة أنهم يهددون سلامة الكثير من الناس وخاصة الأطفال وكبار السن. أعتقد أنه ينبغي منع سائقي السيارات من القيادة لفترة من الوقت. يجب عليهم أيضًا دفع غرامة حتى يتوقفوا عن القيادة بسرعة كبيرة والتسبب بالحوادث.

برأيي ، فإن منعهم من القيادة يعد عقابًا قاسياً جدًا في حين أن إيقافهم وجعلهم يدفعون بعض المال هي العقوبات المثالية عليهم.

2. Write an email to a friend about...

- 1) a significant event that has changed your life.
- 2) something that actually happened to you
- 3) a <u>visit</u> you made
- 4) an interesting place you have visited

Dear Sami,

I am going to talk about a visit that I will never forget.

Last year, my family and I went on a trip to Damascus. It's an old city that has a great history. We had breakfast at Tishreen park and took so many photos there. After that, we went to Souk Al Hamidyieh where we spent the afternoon shopping. Later, we went to the Umayyad Mosque and met some tourists. In the evening, we watched the sunset on Mount Qassion, what a beautiful view! It was the best thing that happened to me.

Yours sincerely.

- 1) حدث هام غير حياتك
 - 2) شيء ما حدث لك
 - 3) زیارة قمت بها
- 4) مكان مهم قمت بزيارته

عزيزي سامي،

سأتحدث عن زيارة لن أنساها أبدًا.

في العام الماضي، ذهبت أنا وعائلتي في رحلة إلى دمشق. إنها مدينة قديمة لها تاريخ عظيم. تناولنا الإفطار في حديقة تشرين وأخذنا الكثير من الصور هناك. بعد ذلك، ذهبنا إلى سوق الحميدية حيث أمضينا وقت بعد الظهر بالتسوق. وبعد ذلك، ذهبنا إلى المسجد الأموي والتقينا ببعض السياح. في المساء، شاهدنا غروب الشمس على جبل قاسيون، يا له من منظر جميل! كان أفضل شيء حدث لى.

مع فائق الاحترام.

3. Write an article on **doing well at school**.

I'm writing to give advice to students who want to do well at school. If you want to do well at school, you should work hard. Make a timetable and stick to it. Eat healthy food and sleep eight hours every night. Don't watch too much TV or play computer games for a long time. Don't forget to listen to your teachers. Study more than a subject a day so that you don't get bored. In the end, if you stick to these tips, you'll reach your aim.

اكتب مقالة عن الأداء الجيد في المدرسة.

أنا أكتب لأقدم نصائح للطلاب الذين ير غبون في القيام بعمل جيد في المدرسة. إذا كنت ترغب في القيام بعمل جيد في المدرسة، يجب أن تعمل بجد. قم بوضع جدول زمني والتزم به. تناول طعاماً صحياً ونم ثماني ساعات كل ليلة. لا تشاهد الكثير من التلفزيون أو تلعب ألعاب الكمبيوتر لفترة طويلة. لا تنسى أن تستمع إلى المعلمين. ادرس أكثر من مادة يوميًا حتى لا تشعر بالملل. في النهاية ، إذا التزمت بهذه النصائح، فستصل إلى هدفك.

4. Write a reply to an email on water shortage, suggesting ways of consuming less.

اكتب إجابة على رسالة بريد إلكتروني عن نقص المياه، واقترح طرقاً للاستهلاك أقل.

Dear sir,

Nobody can live without water because it's necessary for nearly everything such as drinking, cooking, cleaning and growing crops. Sadly, water is not available these days as it used to be, so we need to take actions in order to solve this problem. First, we need to fix broken taps that waste too much water. Second, we have to clean our houses using a wet cloth. Third, we must use new irrigation systems to water our plants. In short, we all have to work together before we lose this grace.

Yours sincerely.

سيدي العزيز،

لا يستطيع أحد العيش بدون ماء لأنه ضروري لكل شيء تقريبًا مثل الشرب والطبخ والتنظيف وزراعة المحاصيل. للأسف، المياه غير متوفرة في هذه الأيام كما كانت عليه، لذلك نحن بحاجة إلى اتخاذ إجراءات من أجل حل المشكلة. أولأ، نحتاج لإصلاح الصنابير المكسورة التي تهدر الكثير من الماء. ثانياً، علينا تنظيف منازلنا باستخدام قطعة قماش مبللة. ثالثًا، يجب علينا استخدام أنظمة الري الحديثة لسقي نباتاتنا. باختصار، علينا جميعًا العمل معًا قبل أن نققد هذه النعمة.

مع فائق الاحترام.

5. Write a report to the council making recommendations about where to build houses.

اكتب تقرير إلى المجلس مع اقتراحات حول مكان بناء المنازل.

This report makes recommendations about where to build new houses.

We recommend building new houses in the new residential projects out of town. As a result:

- building here will make the city expand and modernise.
- building here will increase the public services.
- new shops and shopping centres will be established.
- traffic jam will decrease after people move to the new houses.

In short, building the houses in this site will be better for the whole town and for the people living here. يقدم هذا التقرير اقتراحات حول مكان بناء منازل جديدة.

نوصي ببناء منازل جديدة في المشاريع السكنية الجديدة خارج المدينة. كنتيجة:

- البناء هنا سيجعل المدينة تتوسع وتتحدث
 - البناء هنا سيزيد من الخدمات العامة.
- سيتم إنشاء متاجر ومراكز تسوق جديدة.
- سينخفض ازدحام المرور بعد انتقال الأشخاص
 إلى المنازل الجديدة.

باختصار ، سيكون بناء المنازل في هذا الموقع أفضل للمدينة بأكملها وللأشخاص الذين يعيشون هنا.

6. Write an article on being a good brother.

Do you want to be a good brother? Most people do. For me the golden rule is to treat your older brother or sister with respect and do what he/she tells you to do. On the other hand, you should be both nice and loving to your younger siblings and help them get through their problems.

Remember that your younger siblings may someday help you when you need them. If you do this, I am sure you will be a good brother.

اكتب مقالا عن كونك أخا جيدا

هل تريد أن تكون أخا جيدا؟ معظم الناس يريدون. بالنسبة لي، القاعدة الذهبية هي معاملة أخيك أو أختك الأكبر باحترام وفعل ما يقوله لك. من ناحية أخرى، يجب أن تكون لطيفًا ومحبًا لأشقانك الصغار ومساعدتهم على التغلب على مشاكلهم.

تذكر أن أشقائك الصغار قد يساعدونك بيوم ما عندما تحتاج إليهم. إذا قمت بذلك، أنا متأكد من أنك ستكون أخًا جيدًا.

7. Write an article giving advice for people of your own age who are about to start a new job. اكتب مقالًا مقدماً نصائح للناس من عمرك الذين على وشك البدء بعمل جديد.

Do you want to be successful at work? Most people do. For me the golden rule is to be an active worker. Don't skip work for no good reason. Get up early and go to work 15 minutes before work time and don't leave before work time is over. Don't waste time with your mates talking or walking. Remember that you can talk or walk in rest time. The best way to be a good worker is simply to work hard.

If you are about to start a job, remember these tips and you will be successful.

هل تريد ان تكون ناجحا في العمل؟ معظم الناس يريديون. بالنسبة لي القاعدة الذهبية هي أن تكون عاملاً نشيطاً. لا تلغي العمل بدون سبب وجيه. استيقظ باكراً واذهب إلى العمل قبل 15 دقيقة من وقت العمل ولا تغادر قبل انتهاء وقت العمل. لا تضيع الوقت مع زملائك في الحديث أو المشي. تذكر أنه يمكنك التحدث أو المشي في وقت الراحة. أفضل طريقة لتكون عاملاً جيدًا هي ببساطة العمل بجد.

إذا كنت على وشك البدء بعمل ، تذكر هذه النصائح وستكون ناجحًا.

8.

- 1) the most suitable place to live for a family of four. انسب مكان للعيش لأسرة مكونة من أربعة أفراد. (1
- 2) a description of a building you know well.

2) وصف لمبنى تعرفه جيدًا.

Dear Ali,

I'm writing to describe the perfect building.

It's a big house in the city centre which is big enough for a family of four. It has two bedrooms, a living room and a guestroom. It also has a beautiful garden planted with so many flowers. The location of the house is perfect too. There are a big supermarket, a public park, a school and hospital nearby. Behind the house, there's a nice view. You can watch the sunset from the living room's window.

In short, it is really an amazing building.

Yours sincerely.

عزيز على،

أنا أكتب لأصف المبنى المثالي.

إنه منزل كبير في وسط المدينة وهو كبير بما يكفي لعائلة مكونة من أربعة أفراد. يحتوي على غرفتي نوم وغرفة معيشة وغرفة ضيوف. كما أن لديه حديقة جميلة مزروعة بالكثير من الزهور. موقع المنزل مثالي أيضًا. يوجد سوبر ماركت كبير ومنتزه عام ومدرسة ومستشفى في مكان قريب. خلف المنزل ، هناك منظر جميل. يمكنك مشاهدة غروب الشمس من نافذة غرفة المعيشة.

باختصار ، إنه حقًا مبنى رائع.

مع فائق الاحترام.

- 9. Write about...
 - 1) a short biography.
 - 2) a genius for a national award.

dear sir,

Ali Al-Jaber has a great musical ability. He was only six when his father discovered his talent in playing the guitar. At the age of ten, he learnt to play music on the piano and the violin. At the age of twelve, he began to compose music of his own. When he was twenty, he was chosen the best guitar player at his university. Sadly, he's now thirty-five but still hasn't got any national award. I think that he really deserves it.

Yours sincerely.

- سيرة ذاتية قصيرة.
- 2) عبقري لجائزة وطنية.

سيدي العزيز،

يتمتع على الجابر بقدرة موسيقية رائعة. كان عمره ستة أعوام فقط عندما اكتشف والده موهبته في العزف على المبيتار. في سن العاشرة ، تعلم العزف على البيانو والكمان. في سن الثانية عشرة ، بدأ بتأليف موسيقى خاصة به. عندما كان في العشرين من عمره ، تم اختياره كأفضل لاعب جيتار في جامعته. للأسف ، هو الأن في الخامسة والثلاثين لكنه لم يحصل بعد على أي جائزة وطنية. أعتقد أنه يستحق ذلك حقًا.

مع فائق الاحترام.

10. Write a report describing some of the most important <u>technological changes</u> that have affected people's lives recently. اكتب تقريرًا يصف بعض أهم التغييرات التكنولوجية التي أثرت على حياة الأشخاص مؤخرًا.

Technological changes have affected people's lives in so many ways recently.

Mobile phones have made reaching people much quicker and easier. Now you can talk to people wherever they are. Dish washers are also considered one of the most important inventions that save time, energy, water and effort. Credit cards can be used to pay for things instead of cash money, which can be lost one way or the other.

In fact, nobody can deny the importance of technology in our lives.

لقد أثرت التغيرات التكنولوجية على حياة الناس في نواح كثيرة حديثاً.

جعلت الهواتف المحمولة الوصول إلى الناس أسرع وأسهل. الآن يمكنك التحدث إلى الناس أينما كانوا. تعتبر غسالات الأطباق أيضًا من أهم الاختراعات التي توفر الوقت والطاقة والماء والجهد. يمكن استخدام بطاقات الانتمان للدفع مقابل الأشياء بدلاً من الأموال النقدية ، والتي يمكن أن تضيع بطريقة أو بأخرى.

في الواقع ، لا يمكن لأحد أن ينكر أهمية التكنولوجيا في حياتنا.

11. Do you think companies should allow their employees to use work computers for their own purposes? فل تعتقد أن الشركات يجب أن تسمح لموظفيها باستخدام أجهزة كمبيوتر العمل لأغراضهم الخاصة?

These days, computers are used for almost everything. They are used at work, at schools and at homes. Work computers, in particular, do the most important job. They store significant information such as databases and employees 'profiles. As a result, I don't think that companies should allow their employees to use work computers for their own purposes. When employees do that, they waste work time. In addition, when USB disks are used, a virus may get into these computers and destroy important information.

In short, work computers are there for a reason. They are for work not entertainment.

في هذه الأيام ، يتم استخدام أجهزة الكمبيوتر لكل شيء تقريبًا. يتم استخدامها في العمل والمدارس والمنازل. كمبيوتر العمل ، بشكل خاص، تقوم بالمهمة الأكثر أهمية. يقومون بتخزين معلومات مهمة مثل قواعد البيانات وملفات تعريف الموظفين. ونتيجة لذلك، لا أعتقد أن الشركات يجب أن تسمح لموظفيها باستخدام أجهزة كمبيوتر العمل لأغراضهم الخاصة. عندما يقوم الموظفون بذلك ، فإنهم يضيعون وقت العمل. بالإضافة إلى ذلك ، عند استخدام أقراص USB ، قد يدخل فيروس إلى أجهزة الكمبيوتر هذه ويدمر معلومات مهمة.

باختصار، أجهزة كمبيوتر العمل موجودة لسبب ما. هم للعمل وليس الترفيه.

12. Write a letter to a local newspaper making recommendations to solve. (Very few tourists come to your town.) (کتب رسالة إلى صحيفة محلية تقدم توصيات لحلها. (عدد قليل جدا من السياح يأتون إلى مدينتك)

Dear sir,

Our town is very beautiful but only a few tourists visit it because they know nothing about it.

My first recommendation is to make a website in which we put many great photos of our beautiful town. Second, it will be a great idea to host local concerts and sport events from time to time. Third, we should invite the media to film these events.

If we put these recommendations in mind, the number of tourists will increase someday.

Yours sincerely.

سيدي العزيز،

بلدنا جميل جداً ولكن عدد قليل من السياح يزورونه لأنهم لا يعرفون شيئًا عنه.

وصيتي الأولى هي إنشاء موقع ويب نضع فيه العديد من الصور الرائعة لمدينتنا الجميلة. ثانيًا ، سيكون فكرة رائعة أن نستضيف حفلات موسيقية محلية وأحداث رياضية من وقت لآخر. ثالثًا ، يجب أن ندعو وسائل الإعلام لتصوير هذه الأحداث.

إذا وضعنا هذه التوصيات في الاعتبار ، فإن عدد السياح سيزداد يومًا ما.

مع فائق الاحترام.

13. Write about the arguments for and against protecting wild animals.

اكتب عن الجدالات المؤيدة والمعارضة لحماية الحيوانات البرية.

Some people think that it is important to protect wild animals while others don't.

I will start by considering the argument, which is in favour of protecting wild animals. Many people think that wild animals are in danger and this may represent a greater danger to the environmental balance, so they recommend that these animals are bred in zoos and later be set free.

I will now move to the argument against protecting wild animals. Some people say that these animals are very dangerous. They often eat other animals and can threaten people's lives as well.

Personally, I think we should protect wild animals but we shouldn't increase their numbers a lot.

يعتقد بعض الناس أنه من المهم حماية الحيوانات البرية بينما البعض الأخر لا يعتقد ذلك.

سأبدأ بالنظر في الحجة التي تؤيد حماية الحيوانات البرية المرية. يعتقد الكثير من الناس أن الحيوانات البرية في خطر وقد يمثل ذلك خطرًا أكبر على التوازن البيئي، لذلك يوصون بتربية هذه الحيوانات في حدائق الحيوان ثم يتم إطلاق سراحهم لاحقًا.

سأنتقل الآن إلى الحجة التي ضد حماية الحيوانات البرية. يقول بعض الناس أن هذه الحيوانات خطيرة للغاية. غالبًا ما يأكلون حيوانات أخرى ويمكن أن يهددوا حياة الناس أيضًا.

أنا شخصياً أعتقد أننا يجب أن نحمي الحيوانات البربة لكن لا بجب أن نزبد أعدادها كثبر أ.

14. Write about the arguments for and against keeping household pets.

اكتب عن الجدالات المؤيدة والمعارضة للاحتفاظ على الحيوانات الأليفة المنزلية.

Some people think that it is nice to keep household pets while others don't.

I will start by considering the argument, which is in favour of keeping household pets. Many people think that household pets are nice and funny. They buy cats or dogs and feed them well. They play with them and have so much fun.

I will now move to the argument against keeping household pets. Some people say that these animals are very dangerous. They often transfer germs and bacteria to people.

Personally, I don't think we should keep household pets.

يعتقد بعض الناس أنه من الجيد الاحتفاظ بالحيوانات الأليفة المنزلية بينما البعض الأخر لا بعتقد ذلك.

سأبدأ بالنظر في الحجة ، التي تؤيد الاحتفاظ بالحيوانات الأليفة المنزلية. يعتقد الكثير من الناس أن الحيوانات الأليفة المنزلية لطيفة ومضحكة. يشترون القطط أو الكلاب ويطعمونها جيدًا. يلعبون معهم ولديهم الكثير من المرح.

سأنتقل الآن إلى الحجة التي ضد الاحتفاظ بالحيوانات الأليفة المنزلية. يقول بعض الناس أن هذه الحيوانات خطيرة للغاية. غالبًا ما ينقلون الجراثيم والبكتيريا إلى الناس.

شخصيا ، لا أعتقد أننا يجب أن نحافظ على الحيوانات الأليفة المنزلية.

15. Write about the arguments for and against eating meat.

اكتب عن الحوارات المؤيدة والمعارضة لتناول اللحوم.

Some people think that eating meat is important for our well-being while others don't.

I will start with the argument, which is in favour of eating meat. These people believe that we need the amount of protein in meat to sustain and build our muscles.

On the other hand, there are people who don't eat meat at all. These people say that most kinds of meat are rich in fat. They believe that we can get our protein from plants instead.

Personally, I think that we should only eat white meat in order to avoid extra fat.

يعتقد بعض الناس أن تناول اللحوم مهم لرفاهيتنا بينما البعض الأخر لا يعتقد ذلك.

سأبدأ بالحجة التي تؤيد أكل اللحوم. يعتقد هؤلاء الناس أننا بحاجة إلى كمية البروتين في اللحوم للحفاظ على عضلاتنا وبناءها.

من ناحية أخرى ، هناك أشخاص لا يأكلون اللحوم على الإطلاق. يقول هؤلاء الناس أن معظم أنواع اللحوم غن<mark>ية</mark> بالدهون. يعتقدون أنه يمكننا الحصول على البروتين من النباتات بدلاً من ذلك.

أنا شخصياً أعتقد أننا يجب أن نأكل اللحم الأبي<mark>ض فقط</mark> لتجنب الدهون الزائدة.

16. Write a leaflet publicizing the problem of <u>climate change</u> and suggesting 2 or 3 ways in which ordinary people can <u>reduce the amount of energy</u> they use.

اكتب نشرة للتعريف بمشكلة تغير المناخ واقتراح طريقتين أو ثلاث طرق يمكن من خلالها للأشخاص العاديين تقليل كمية الطاقة التي يستخدمونها.

Climate change is the serious problem that is causing global warming, which in turn threatens the environment in so many ways.

First, we have to use public transport more often instead of our cars. Second, we have to use our bikes or even walk when we are going to nearby places. Third, it'll be a good idea if we start using recycled materials like plastic and glass.

In short, we all have to work together in order to reduce the amount of energy we use. إن تغير المناخ هو المشكلة الخطيرة التي تسبب الاحتباس الحراري، والذي يهدد بدوره البيئة بطرق عديدة.

أولاً ، يجب علينا استخدام وسائل النقل العام في كثير من الأحيان بدلاً من سياراتنا. ثانيًا ، علينا استخدام دراجاتنا أو حتى المشي عندما نذهب إلى أماكن قريبة. ثالثًا ، ستكون فكرة جيدة إن بدأنا في استخدام مواد معاد تدويرها مثل البلاستيك والرجاج.

باختصار ، يجب علينا جميعًا العمل معًا من أجل تقليل كمية الطاقة التي نستخدمها.

17. Write about tourist attraction in your country (An area of natural beauty)

اكتب عن مناطق الجذب السياحي في بلدك (منطقة ذات جمال طبيعي)

Al- Hosn Castle is one of the most beautiful tourist attractions in Syria. It's almost a thousand years old and still in a perfect state. It stands above the "Homs Gap". It was built by the Emir of Homs in the 11th century to protect soldiers in wartimes.

In the 13th century, Sultan Baibars took over the castle. He ordered his soldiers to repair and strengthen its walls.

Today, many tourists visit the castle every year to see how great and strong it still is. قلعة الحصن هي واحدة من أجمل مناطق الجذب السياحي في سوريا. يبلغ عمرها حوالي ألف عام ولا تزال في حالة ممتازة. وهي تقع فوق "غاب حمص". بناها أمير حمص في القرن الحادي عشر لحماية الجنود في زمن الحرب.

في القرن الثالث عشر ، استولى السلطان بيبرس على القعة. أمر جنوده بإصلاح وتقوية جدرانها.

اليوم ، يزور العديد من السياح القلعة كل عام لمعرفة مدى عظمتها وقوتها. 18.

- 1) What do you do to keep healthy?
- 2) Do you have the best balance of <u>habits and activities</u>?
- 3) How can you improve your health?
- 4) Make what you write interesting to people of all ages.
- 1) ماذا تفعل للحفاظ على صحتك؟
- آ) هل لديك أفضل توازن بين العادات والأنشطة؟
 - 3) كيف يمكنك تحسين صحتك؟
- 4) اجعل ما تكتبه مهماً للناس من جميع الأعمار.

It is important to have a balance between activities and habits.

Personally, I don't eat fast food because it has too much fat and sugar in it. I also eat a lot of fruit and vegetables. I exercise at least five times a week. I walk to school every day instead of taking the bus. In addition, I sleep eight hours every night so that I keep active the next day.

In fact, improving our health is not a hard thing as you might think.

من المهم أن يكون هناك توازن بين الأنشطة والعادات.

أنا شخصياً لا أتناول الوجبات السريعة لأنها تحتوي على الكثير من الدهون والسكر. أنا أيضا أكل الكثير من الفواكه والخضروات. أمارس الرياضة خمس مرات على الأقل في الأسبوع. أنا أسير إلى المدرسة كل يوم بدلاً من ركوب الباص. بالإضافة إلى ذلك ، أنام ثماني ساعات كل ليلة حتى أستمر في النشاط في اليوم التالي.

في الواقع ، تحسين صحتنا ليس بالأمر الصعب كما قد تعتقد.

19. Write...

- 1) recommendations which will improve raod safety in your town or city.
- 2) recommendations which will improve life in your town or city.
 - 3) توصيات سوف تحسن السلامة على الطرق في بلدتك أو مدينتك.
 - 4) توصيات سوف تحسن الحياة في بلدتك أو مدينتك.

The number of accidents has grown in the last few years, so I'm writing this report to make some recommendations which will improve (read safety / life) in my city:

- We need more traffic lights in our streets in order to avoid more accidents in the future.
- We need new road signs especially near schools.
- We should widen our streets and build new tunnels and pavements.
- The drivers who drive too fast should be given fines.

If we put these recommendations in mind, I'm sure our city will be better and safer.

ازداد عدد الحوادث في السنوات القليلة الماضية ، لذلك أكتب هذا التقرير لتقديم بعض التوصيات التي ستحسن (السلامة على الطرق / الحياة) في مدينتي:

- نحتاج إلى المزيد من إشارات المرور في شوار عنا من أجل تجنب المزيد من الحوادث في المستقبل.
- نحتاج لافتات طرق جدیدة خاصة بالقرب من المدارس.
- یجب علینا توسیع شوارعنا وبناء أنفاق وأرصفة جدیدة.
- يجب إعطاء السائقين الذين يقودون بسرعة كبيرة غرامات.

إذا وضعنا هذه التوصيات في الاعتبار ، فأنا متأكد من أن مدينتنا ستكون أفضل وأكثر أمانًا. 20.

- 1) Write your own set of instructions for a simple activity
- 2) How to make tea

1. اكتب مجموعة التعليمات الخاصة بك لنشاط بسيط

2. كيف تصنع الشاي

These are my own set of instructions of how to make a pot of tea for two people. It's very simple: You need 1 litre of water, two cups of sugar and two teabags.

First, fill the pot with water and add the sugar. Second, put the pot on the cooker and wait until it boils. Third, turn off the cooker and add the teabags. Fourth, wait for two minutes. Finally, the tea is ready. I hope you enjoy it.

هذه هي مجموعة التعليمات الخاصة بي بكيفية صنع قدر من الشاي لشخصين. الأمر بسيط جداً: أنت بحاجة إلى لتر واحد من الماء ، وكوبين من السكر وظرفين شاى.

أولاً ، املأ القدر بالماء وأضف السكر. ثانيًا ، ضع القدر على الطباخ وانتظر حتى يغلي. ثالثًا ، أطفئ الطباخ وأضف ظروف الشاي. رابعاً ، انتظر دقيقتين. وأخيرًا، الشاي جاهز. أتمنى أن تستمتع به.

21. There are very few public places in your town where people can go to keep fit.

هناك عدد قليل جدًا من الأماكن العامة في مدينتك <u>حيث يمكن للناس الذهاب للحفاظ على لياقتهم</u>.

Dear sir,

Our town is very beautiful but there are very few public places where people can go to keep fit.

My first recommendation is to build more gyms and hire special trainers who have what it takes to do this job. Second, we should fit the gyms with the right machines that help people tone their bodies and lose their body fat.

If we put these recommendations in mind, people of our town will be fitter and their health will get better. سيدي العزيز،

مدينتنا جميلة جدًا ولكن هناك عدد قليل جدًا من الأماكن العامة حيث يمكن للناس الذهاب للحفاظ على لياقتهم.

اقتراحي الأول هو بناء المزيد من الصالات الرياضية وتوظيف مدربين خاصين لديهم ما يلزم للقيام بهذه المهمة. ثانيًا ، يجب أن نزود الصالات الرياضية بالألات المناسبة التي تساعد الأشخاص على تنسيق أجسامهم وفقدان دهونهم.

إذا وضعنا هذه التوصيات في الاعتبار ، سيكون سكان مدينتنا أكثر لياقة وستتحسن صحتهم.

22. What do you think about people who risk their lives climbing mountains?

ما رأيك في الأشخاص الذين يخاطرون بحياتهم في تسلق الجبال؟

Climbing mountain is a very dangerous sport. However, there are people who are ready to take this risk. These people must be very brave and hardworking. I think that they have a point to prove. They believe that when we work hard, we'll get what we want. We should never give up no matter how far or hard it is. We have to face our fears to reach the top. In short, mountain climbers represent a perfect example of patience and strong will.

تسلق الجبال رياضة خطيرة جداً. ومع ذلك ، هناك أشخاص على استعداد لتحمل هذه المخاطر. يجب أن يكون هؤلاء الناس شجعانًا للغاية ويعملون بجد. أعتقد أن لديهم نقطة ما لإثباتها. يعتقدون أنه عندما نعمل بجد ، سنحصل على ما نريد. لا يجب أن نستسلم أبدًا مهما كان صعبًا. علينا مواجهة مخاوفنا للوصول إلى القمة. باختصار ، يقدم متسلقو الجبال مثالًا مثاليًا على الصبر والإرادة القوية.

23. Write an email to a friend whose family you are going on holiday with.

Dear Sami.

اكتب إيميل إلى صديق ستقضي عطلتك مع عائلته.

First of all, thank you for inviting me to go on holiday with you.

After some thinking, I decided to take some useful things with me. I'm going to take my camera in order to take some nice photos. I'm also going to take a cooker gas so that we can make something to eat or drink. The third thing I'm taking is my CD player. In case we get bored, we can play some music. I can't wait to go on this holiday with you,

See you later.

Ali.

عزيزي سامي،

أولاً ، شكرا لك على دعوتي للذهاب في عطلة معك.

بعد بعض التفكير، قررت أخذ بعض الأشياء المفيدة معي. سآخذ الكاميرا الخاصة بي لألتقط بعض الصور الجميلة. سوف آخذ أيضًا غاز طباخًا حتى نتمكن من صنع شيء للأكل أو الشرب. الشيء الثالث الذي سآخذه هو مشغل السي دي الخاص بي. في حال شعرنا بالملل، يمكننا تشغيل بعض الموسيقي. لا استطيع الانتظار للذهاب في هذه العطلة معك ،

أراك لاحقا.

على.

24. Write a response to an advert for a place on a Syrian expedition to the summit of Mount Everest. (SB- p 87) اكتب رداً على إعلان عن مكان في رحلة استكشافية سورية إلى قمة جبل إفرست.

Dear sir,

I'm writing to apply for a place on the Syrian expedition to the Summit of Everest. First, I want to tell you that I'm an active person and sport is an important part of my life. Second, I'm a brave person and I'm willing to do what it takes to prove my point. Third, I would like to take part in challenging sports. Fourth, climbing Everest has always been my lifetime dream.

Thank you very much for taking the time to review my application.

سيدى العزيز،

أكتب إليكم لتقديم طلب المحصول على مكان في البعثة السورية إلى قمة إيفرست. أولاً ، أود أن أخبركم أنني شخص نشط وأن الرياضة جزء مهم من حياتي. ثانيًا ، أنا شخص شجاع وأنا على استعداد للقيام بما يلزم لإثبات وجهة نظري. ثالثًا ، أود المشاركة في رياضات التحدي. رابعاً ، كان تسلق إيفرست دائمًا حلم حياتي.

شكرًا جزيلاً على الوقت الذي قضيته في مراجعة طلبي.

25. Write a report based on waste and recycling statistics. اكتب تقريراً بناءاً على إحصاءات النفايات وإعادة التدوير.

This report is about waste and recycling statistics in Syria in the years 2013-2014.

Key facts:

- ❖ Paper was the most recycled: 15% in 2013 and 20% in 2014. Newspapers and magazines were about half of the recycled paper. Glass was the least recycled.
- ❖ 6% of metals was recycled in each year. Copper was the main metal.
- ❖ 2% of plastics were recycled in 2013 and 4% in 2014.
- ❖ 12% of other materials were recycled in 2013 and 14% in 2014.

Conclusion: It's true that recycling in Syria is still a slow process but year by year, it's getting faster.

يتناول هذا التقرير إحصاءات النفايات وإعادة التدوير في سوريا في الأعوام 2013-2014.

حقائق أساسية:

- كان الورق الأكثر تدويراً: 15٪ عام 2013 و 20٪ عام 2014. الصحف والمجلات كانت حوالي نصف الورق المعاد تدويره. كان الزجاج هو الأقل تدويرا.
- تم إعادة تدوير 6٪ من المعادن في كل عام. كان النحاس هو المعدن الرئيسي.
- تم إعادة تدوير 2٪ من المواد البلاستيكية في 2013 و 4٪ في 2014.
- تم إعادة تدوير 12٪ من المواد الأخرى في 2013 و 14٪ في 2014.

الخلاصة: صحيح أن إعادة التدوير في سوريا لا تزال عملية بطيئة ولكن عامًا بعد عام ، تزداد سرعة.